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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Navracsics Tibor, területfejlesztési miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen új lehetőségek, kilátások várhatóak az idei 
évben a területfejlesztés terén a kormány innovatív intézkedéseinek köszönhetően?" 

                                              



Tisztelt Miniszter Úr! 

A veszélyek korát éljük, amikor különösen fontos minden téren megvédeni értékeinket, elért 
eredményeinket. Az elmúlt években a népvándorlás, a járványok nehézségei kísérték mindennapi 
életünket, azóta pedig a szomszédban zajló háborúval és az Európára leselkedő energiaválsággal kell 
nap mint nap szembenéznünk. 

Magyarország kormánya időben felismerte, hogy ezekben a pillanatokban biztonságunk és 
stabilitásunk az első, hiszen békében akarunk élni, békében akarunk tovább építkezni. A magyar 
emberek érdeke, hogy hazánkban a munkahelyekért, a nyugdíjasokért, a családokért és a fejlesztések 
érdekében végzett munkánk a megpróbáltatások útján se állhasson meg, sőt fejlődő pályán tudjon 
maradni. 

Az Északkelet-magyarországi Gazdaságfejlesztési Zóna kormánybiztosaként, országgyűlési 
képviselőként számomra elengedhetetlen, hogy Szabolcs-Szatmár Vármegyében, valamint az egész 
Zónában is folyamatosan növekedő, lehetőségekkel teli megújuló környezetet biztosítsunk a polgárok 
számára. 

Örvendetes, hogy látványosan kiépülnek, és szerveződnek azok a figyelemre méltó stratégiai 
megállapodások, amelyek a területi szakpolitikát teszik még erősebbé, rugalmasabbá és 
versenyképesebbé. 

A legutóbbi alsópetényi hat vármegye kereskedelmi és iparkamarájának vezetőjével aláírt egyezség 
is jól mutatja, hogy a küzdelmes időkben is permanens módon modern, innovatív irányba változik 
Magyarországon a területfejlesztési politika. 

Fontos lépés volt, hogy a kihívásokkal teli időszakhoz alkalmazkodva előremutató intézkedéseink 
révén a kormány felismerte, hogy a gyorsabb modernizáció érdekében aktívan be kell vonni a 
régiókat a területfejlesztési döntések előkészítésébe és végrehajtásába. 

Azzal, hogy a háborús nehézségek folyamatában is felsőoktatási intézményekkel, tudományos, 
egyházi, karitatív, érdekképviseleti és civil szervezetekkel építjük a szorosabb együttműködéseket, 
egyre inkább prioritássá válik a megyék és a régiók támogatási döntésekbe történő aktív közrefogása, 
eredményesen megőrizhetjük a gazdasági stabilitást, a beruházások növelését. 

Nélkülözhetetlen, hogy 2023-ban megújítsuk a Zónák építésének jövőbeli lehetőségeit, hogy a háború 
és a szankciók negatív hatásai minél kevésbé érintsék a magyar embereket és hogy fiataljainkat 
itthon tartsuk, hazahívjuk. Ahogy eddig, most is az egyetlen út, ha ezúttal ismét a területfejlesztés 
lehetőségeire helyezzük a fókuszt, ezáltal pedig 2030-ra Magyarország az Európai Unió öt 
legsikeresebb, legélhetőbb országa közé emelkedhet. 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Mindezek fényében kérdezem, hogy a háborús időszak nehézségei ellenére is folyamatosan megújuló 
területfejlesztési koncepciónk az eddigi stratégiai megállapodásokkal kiegészülve milyen új 
lehetőségeket, kilátásokat hozhat az idei évben? 

Budapest, 2023.05.05. 
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